
Referat fra Cyklistforbundet, Vestegnen bestyrelsesmøde 6.11. 2023 
 
1.     Valg af referent og ordstyrer: 
Knud A. refererer 
  
2.     Bordet rundt fra kommuner 
4.1 Ishøj 
Arne har fortalt om ABC-uddelingen, hvor nogle elever i den sammenbragte gruppe ikke fik 
medaljer. Skolen har selv skrevet til Cyklistforbundet og fået sendt ekstra medaljer til 
skolen.   
Ikke noget nyt fra Grønt Råd 
  
4.2 Vallensbæk 
Klimaplan behandles 8.11. Her indgår cykler med stor vægt. 
Selvom kommunen med borgmesteren i spidsen gerne vil fremstå som cykelvenlig, fremgår 
det ikke sådan i praksis. F.eks. er der ved Vejlesvinget en fællessti (fodgængere og cyklister 
sammen) på kun 1-2 meter. Det er ikke efter reglerne, da det kun må etableres steder med 
meget begrænset trafik.  Kommunens store iver for nybyggeri presser cyklister og 
fodgængere f.eks. når cykelstien i praksis indgår i byggepladsen og fodgængere og cyklister 
tvinges ud på vejen. Mogens følger tæt med, og vil i øvrigt i forbindelse med revision af 
kommuneplanen understrege, at kommuneplanloven mangler standarder for cykelstier. 
  
4.3 Glostrup 
Enten den 10.11 eller 14.11 vil der være ABC uddeling. Ikke færre end 3 klasser får (med 
kommunens mellemkomst) præmier (1  (4000 kr), 2. (2000 kr) og 3. Præmie (2000 kr). 
Grønt Råds møde 24.11. Annelise har stillet 4 spørgsmål til kommunen som de ikke har 
svaret (f.eks. om hvorfor der skal være højtænder på cykelsti?). Svarene på disse spørgsmål 
vil hun forfølge. 
  
4.4 Albertslund 
ABC klarer Anne Signe fra kommunen, der er trafikkoordinator. Først 5.12 er der uddeling 
  
4.5 H-Taastrup 
Christina V fik årets cykeldynamo på landsmødet. 
Hun deltog i en cykelkonference på Christiansborg, hvor hun slog et slag for cykel til brug i 
undervisningen. Her fik hun hul igennem til KIldemoes og Novo Nordisk. I kølvandet på 
mødet har hun skrevet til 40 politikere på Chr.borg (bestyrelsen får dette brev) 
Hun foreslår, at der skal etableres en cykelbane i Torstorp (på fællesareal i  Nørreby). Det 
behandler bestyrelsen på næste onsdag, hvorefter der vil være mulighed for at søge 
sponsorer (eks. Novo) 
Inspiration skole projektet har nu afsluttet deres 2. periode. 9a Skt. Paul skole vandt mad 
på Sunset Boulevard. 2c på Realskolen vandt en tur i  Racehall.  Borgerskolen har kun haft 
en specialklasse ude at cykle en gang, så de fik en is fra Sweet city.   



Borgerskolen har tilsyneladende ikke noget som helst overskud. Hvis der ikke sker noget, 
vil de 16 cykler som skolen  har fået (hvor PJ-cykler har tjekket og sat i stand),  blive leveret 
videre til en anden folkeskole.  
Christina V vil – når hun er helt rask – få lavet 3 små korte videoer med præmie-
præsentation til 3. runde i Inspirations Skole projektet. 
Christina V vil kontakte Jackie (driftsbyen) om den meget ustabile lysregulering ved Høje 
Taastrup Boulevard – Bornholms Alle. 
De to Christinaer afklarer, hvad der skal gøres ved kantstens ramper på Østerparken, der er 
til gene for cyklister. Christina V har lavet fotos og video og sender til kommunen. 
Christina S skal på torsdag til møde vedr. kommunens accept af cykel chikane ved McDrive. 
Hun skal deltage i mødet sammen med Bjarke Hansen, der har reageret på denne chikane 
(der i øvrigt også er blevet omtalt i lokalpressen). 
Christina S og Knud A. holdt møde med Peter Mering fra HTC om cykelforhold omkring den 
nye by og City 2. På den baggrund har de skrevet et brev til kommunen og City 2 om 
etablering af mindre farlig tilgang, når man kommer via broen over Hveen Boulevard. 
  
3.     kort om ABC-kampagnen og hvordan det er gået. 
Se mere https://www.alleboerncykler.dk/ 
Vindere: 
3b Strandgårdsskolen Ishøj 
6a Skt. Pauls skole (som sidste 2 år)m Høje-Taastrup 
3d Herstedøster skole (som sidste år), Albertslund 
2d Nordvangskolen, Glostrup 
5b Pilehaveskolen (som sidste år), Vallensbæk (stort rykind med repræsentanter fra politi 
og borgmester – 200 deltagere) 
  
  

4.     arbejde fælles om et nyt emne og næste års GF, minimum dato og drøftelse af emne. 
Generalforsamlingen blev lagt fast til 11.3. Forslag til emne: Rådet for sikker trafik inviteres 
til at fortælle om deres indsats med at lave skoletest af samtlige skoler/kommuner i 
Danmark. Christina S. kontakter dem. 
Overvej evt. andre emner. 
Sted: VUC i Albertslund (Christina spørger Torben) alternativ: Brogården i Ishøj. 
  
5.     Nyt fra/orientering fra Hovedbestyrelsen 
Christina S præsenterede den nye HB hvor en stor del af nye 
Enighed om slogan: Flere skal cykle mere.    
Enighed om årets temaer: 

       Cykling for børn og unge 
       Fremkommelighed 
       Cykling som den grønne omstilling 
       Økonomisk incitament til at fremme cykling 

  
HB fremlagde ny flerårig strategi – nyttig i forhold til fonde. 
  



Økonomi er bedre og der var en god stemning. 
  
Vejdirektoratet (VD) afholder i 2024 en todages cykelkonference i Viborg i 2024. 
Bl.a. det kan man læse om hvis man abonnerer på VD's nyhedsbrev. 
Et andet nyttigt nyhedsbrev er Rådet for Sikker Trafik. 
  
6.     Nyt om hjemmesiden/facebookside/Indhold til nyhedsbrev/Cykelture 
Facebook-side har (via chatdeltagere) haft  pornobilleder, men Christina S har fjernet de 2 
billeder og blokeret for de medlemmet (via administrator rettighederne) 
Christina S, Natasha og Mogens (alle har administratorrettigheder)  skal oftere se på FB 
siden og være i dialog om administration af Facebook-siden, så vi undgår at der i længere 
tid ligger porno-opslag. Mogens E spørger Mogens S om han skulle overtage Mogens 
S administratorrolle. 
  
7.     Evt. 
Knud Anker skal deltage i møde med direktør Kenneth Krag i Cyklistforbundet den 21.11 
om ikke Cyklistforbundets skal foranledige at Parking day bliver landsdækkende. 
Kulturnatten i København. Hvis der kommer en tovholder, vil Christina S. godt hjælpe med 
at deltage.   
Ændring af planlov om at der ikke skal være en Agenda 21-redegørelse. (Mogens 
undersøger) 
  
Næste møde : 
8.1. kl. 19 i MEC 

 


